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Vă rog să-mi permiteți ca, în conformitate cu prevederile legilor 

administrației publice locale,  în ședința de astăzi a Consiliului Local al 

Comunei Batoș, să vă prezint raportul privind activitatea şi starea economică, 

socială și de mediu a comunei noastre, în anul 2019. 

În calitate de primar al comunei Batoș, am continuat să duc la îndeplinire 

la modul cel mai serios, resposabilitățile ce îmi revin ca edil al comunității, 

rezolvând în măsura posibilităţilor nevoile și urgențele locale precum şi 

obiectivele pe care ni le-am propus.  

Întreaga activitate a Consiliului Local și a executivului s-a desfășurat pe 

baza unei tematici întocmite în conformitate cu atribuțiile conferite de legea 

organică, având totodată, în vedere, propunerile fǎcute de consilieri, locuitorii 

comunei şi personalul din aparatul de specialitate al primarului Comunei Batoș. 

Conform prevederilor legale, principala formă de lucru a consiliului local 

este şedinţa, context în care, acesta, ca parte deliberativă, s-a întrunit în 12 

şedinţe ordinare, si 1 extraordinară, 

 fiind adoptate un număr total de 71 de hotărâri, care au vizat în principal 

următoarele: 

• Bugetul propriu si rectificările acestuia pe tot parcursul anului 2019; 

• Stabilirea de impozite și taxe locale în conformitate cu prevederile codului 

fiscal; 

• Aprobarea indicatorilor tehnico-economici, valorilor investiției și 

implementării unor proiecte de interes local; 

     Organigrama aparatului Primăriei, etc 

În exercitarea atribuțiilor de primar al comunei, în cursul anului 2019 am 

emis un număr de 419 de dispoziții, menite să asigure conducerea si 

coordonarea administrației publice locale, reglementând o serie de probleme 

sociale și economice, cum ar fi: 

• Activitatea de autoritate tutelară și asistență sociala; 

• Salarizarea personalului din cadrul aparatului de specialitate al primarului și a 

asistenților personali; 

• numire comisii de recepții servicii, produse si lucrări; 

Trebuie menţionat faptul cǎ, toate hotărârile consiliului local şi 

dispoziţiile primarului au contribuit la bunul mers al administraţiei publice 



locale, la dezvoltarea economicǎ a comunei, demonstrând cǎ avem capacitatea 

sǎ ducem la bun sfârştit angajamentele asumate, fǎrǎ sǎ ignorǎm principiile 

care trebuie sǎ guverneze întreaga noastra activitate publică: legalitatea, 

transparența, responsabilitatea, eficiența, și oportunitatea. 

În continuare supun atenţiei dumneavoastra principalele aspecte de la 

nivel local, pe domenii de activitate. 

 

AGRICULTURA 

 

Reprezintǎ o activitate importantă a locuitorilor comunei noastre, fiind 

pentru mulți locuitori principala sursă de  venit iar pentru aceasta am considerat 

că este necesar să sprijinim cu tot ce se poate agricultorii şi fermierii de pe raza 

comunei. 

Pentru obținerea subvențiilor pe suprafața de teren utilizată, 

proprietarul/deținătorul terenului  a fost sprijinit, să depună declarația anuală, la 

A.P.I.A, în termen, prin stabilirea unui  program prelungit în vederea eliberării 

adeverințelor din registrul agricol (inclusiv sâmbăta și duminica), eliberându-se 

astfel un număr de 560 de adeverinţe.   În ceea ce privește sprijinul pe care 

dorim să îl acordăm crescătorilor de animale în vederea obținerii subvențiilor 

pe cap de animal, am luat măsuri pentru elaborarea documentațiilor, pentru 

obținerea de fonduri nerambursabile în vederea construirii unei platforme 

comunale de depozitare și gospodărire a gunoiului de grajd, proiect pentru care 

am semnat contractul de finantare si pentru care deja am primit o parte din 

utilajele necesare funcţionării acesteia,  urmând ca lucrările la acest obiectiv  să 

înceapă în luna Martie a acestui an. 

Tot în sprijinul crescătorilor de animale a fost şi acţiunea de închiriere a 

păşunilor către aceştia, încheindu-se asfel un număr de 47contracte cu fermierii 

din satele aparţinătoare Comunei Batoş. 

Pentru protejarea producătorilor de mere de pe raza comunei noastre am 

pus la dispoziţia acestora, câte un exemplar al documentului prin care am 

înregistrat la OSIM, ca marcă înregistrată Mărul de Batoş . 

Tot în sprijinul agricultorilor vine şi amplasarea pe teritoriul Comunei a 

unei staţii pentru lansarea de rachete antigrindină, lucrare care va fi dată în 

funcţiune în acest an. 

De asemenea trebuie să spun că pe parcursul anului 2019 au fost 

înregistrate la Primăria Batoş un număr de 136 contracte de arendă, s-au 

eliberat 75 Atestate de producător şi 75 Carnete de comercializare,  au fost 

completate şi ţinute la zi un număr de 43 de volume ale Registrului agricol, 



precum şi introducerea datelor în sistem electronic.  Precizez faptul că în baza 

înscrierilor din Registrul Agricol au fost eliberate un nr. de 1850 adeverințe 

pentru diverse situații: eliberări de acte de identitate, branșări la rețeaua de 

curent electric și  gaze naturale,  etc. 

Tot în sprijinul agricultorilor am continuat  înregistrarea sistematică a 

terenurilor agricole -întabularea terenurilor ajungând la 3402 CF-uri, 

întocmirea planului parcelar, inscrierea in Crtea Funciarea a 34 de posesii, 

intocmirea a 51 dosare in vederea vanzarii terenurilor extravilane precum şi 

întabularea suprafeţelor de păşune aparţinând domeniului privat al Comunei 

Batoş.  

Deşi am avut parte de inundaţii violente sau alte calamităţi, anul 2019 a 

fost un an bun din punct de vedere agricol.  

Putem spera că produsele locale cum sunt Mărul de Batoş, vinul Liliac, 

oţetul de mere şi multe alte produse, îmbinate cu frumuseţile zonei să fie un 

pas spre dezvoltarea turismului la noi în Comună. 

 

ÎNVĂŢĂMÂNTUL 

  

        În ultimii ani, învăţământul a constitiut şi constitue o prioritate pentru 

administraţia locală.  În comună funcționează 2 Școli Gimnaziale pentru 

clasele V-VIII, 3 școli primare și 4 grădinițe cu program normal. După 

finalizarea ciclului gimnazial, procentul de promovabilitate a fost unul bun, 

majoritatea dintre elevi continuându-și studiile.  

La capitolul investiții s-a reușit în 2019, după achiziţionarea clădirii 

Şcolii Gimnaziale Batoş, să întocmim o documentaţie, un studiu de fezabilitate 

în vederea obţinerii unei finanţări pentru extinderea şi reabilitarea acesteia. 

Pentru Grădiniţa Dedrad, după obţinerea finanţării, prin PNDL, a fost semnat 

contractul privind executarea lucrărilo de reabilitare. A fost amenajată sala de 

sport din Dedrad, iar în curtea şcolii a fost construit un teren de sport cu gazon 

sintetic şi nocturnă. De asemenea la Grădiniţa Uila s-a introdus apa şi au fost 

construite toalete moderne. În toate aceste instituţii, au fost realizate instalaţii 

care să asigure apa caldă la chiuvete. S-au obținut avizele de securitate la 

incendiu pentru unitățile unde au fost necesare și la începerea anului școlar 

toate unitățile de învățământ au fost igienizate şi unele clase dotate cu mobilier. 

 Prin grija Consiliului Local s-au asigurat sumele necesare decontării 

navetei tuturor cadrelor didactice navetiste, au fost asigurate premiile 

elevilor(bani, excursii, obiecte), a burselor de merit sau sociale, a cheltuielilor 



cu carburanții și întreținerea microbuzului școlar, precum şi pentru continuarea 

programului Şcoală după şcoală (anul şcolar 2018-2019 Şcoala Goreni).  

 

ACTIVITATEA CULTURAL-EDUCATIVĂ ŞI SPORTIVĂ 

ȘI SUSȚINEREA CULTELOR 

 

Am considerat că este  necesar să susţinem toate evenimentele culturale şi 

ca toate Caminele culturale din Comuna sa fie dotate și întreținute în așa fel 

încât să se poată desfășura în bune condiții evenimentele culturale organizate.  

Au fost alocate sume de bani grupurilor folclorice din Comuna Batoş, astfel 

încât acestea să poată organiza diverse activităţi culturale. Tot în anul 2019 a 

fost dat în folosinţă Căminul Cultural Uila, în urma reabilitării acestuia cu bani 

obţinuţi prin finanţare europeană. Aşa cum am spus mereu, faptul că am 

investit în Căminele Culturale nu rămâne nerăsplătit, în acestea se desfăşoară 

pe parcursul unui an numeroase activităţi şi evenimente culturale (serbări 

şcolare, concursuri, baluri, diferite spectacole, şezători, lansări de carte, 

revelioane etc.) Sigur că nu putem uita de cea mai importantă activitate 

culturală, activitate care se desfăşoară pe scena Sărbătorii Mărului, care a fost 

susţinută şi în 2019. 

2019 a fost anul în care am serbat 700 de ani de atestare documentară 

motiv pentru care a fost tipărită o broşură ,,BATOŞ 700,, şi a fost contractată o 

lucrare de realizare a unui film de promovare a Comunei Batoş. 

 Avem deja două terenuri de sport cu gazon sintetic şi nocturnă, terenuri 

care sunt foarte mult folosite, atât de către elevii şcolilor cât şi de către tinerii 

din Comuna Batoş. Bineînţeles că au fost mai multe manifestări sportive 

(fotbal, tenis de masă, cros etc) organizate de către primărie cu ocazia a diferite 

sărbători. 

Deşi avem o bază sportivă, un teren de fotbal cu tribună şi vestiare, cu 

împrejmuire şi cu drenaj sub gazon, aşa cum nu multe sunt în zona noastră, 

deşi au fost alocate sume necesare pentru a activa în divizia judeţeană, 

asociaţia sportivă nu a mai continuat activitatea,  fiind astfel amendaţi şi 

sancţionaţi. De menţionat faptul că suma alocată de către CLB a fost cheltuită 

şi încă nejustificată de către şefii asociaţiei. 

În ceea ce priveşte susținerea cultelor, țin să precizez faptul că au fost 

sprijinite toate cultele religioase de pe raza comunei, iar în mod deosebit ne-am 

preocupat pentru ca în satele aparţinătoare să avem capele mortuare, astfel că 

în 2019 a fost dată în folosinţă încă o capelă mortuară în localitatea Batoş iar la 

Uila a fost ridicată şi acoperită (în roşu). 



OCROTIREA SĂNĂTĂȚII 

 

Pe raza comunei Batoş au activat și în anul 2019 două cabinete medicale 

individuale unde profesează 2 medici și 2 asistenți medicali, un cabinet 

stomatologic -1 medic si un asistent medical și două puncte farmaceutice. 

Pentru îmbunătățirea condițiilor în care se acorda serviciile medicale, 

după semnarea contractului de finanţare prin PNDL, au început lucrările de 

reabilitare a Dispensarului din Batoş. 

 

ASISTENȚĂ  SOCIALĂ 

 

 În cursul anului 2019 au fost instrumentate un număr mediu de 13 dosare 

pentru ajutor social, 160 cereri privind  ajutorul de încălzire pentru sezonul 

rece, 73 dosare privind alocația pentru suținerea familiei, 22 dosare 

indemnizatii creștere copil până la 2 ani, 30 dosare alocații de stat, 16 dosare  

asistenți personali si 30 privind indemnizațiile persoanelor cu handicap, au fost 

efectuate aproximativ 352 anchete sociale, inclusiv de monitorizare copii aflați 

în situații de risc (risc de abandon din cauza stării materiale a familiei sau a 

căror părinți sunt plecați la muncă în străinătate - 19 cazuri). De asemenea  au 

fost întocmite un număr de 24 dosare privind acordarea de tichete sociale de 

grădiniţă. 

  

INFRASTRUCTURĂ, GOSPODĂRIRE COMUNALĂ, 

ÎMBUNĂTĂȚIREA CONDIȚIILOR DE MEDIU 

 

S-a acționat pe tot parcursul anului în planul asigurării aspectului 

gospodăresc al comunei atât din punct de vedere urbanistic cât și a modului de 

întreținere și curățenie a localităților, activități ca: repararea trotuarelor (3000 

m), igienizarea acostamentelor drumului judeţean şi comunal, igienizarea 

cursurilor de apă, întreținerea spațiilor verzi. Lucrări importante şi necesare 

totodată care s-au realizat au fost decolmatarea şi îndiguirea pârâului Luţ, 

modernizarea reţelei de curent electric (înlocuirea conductorilor şi stâlpilor) 

precum şi a conductei de gaz. Preluarea deșeurilor menajere și controlul 

permanent al depozitării acestora de către unii cetățeni mai reticenți, fiind o 

grijă permanentă atât în sarcina autorităților locale dar și a consilierilor locali.  

S-au efectuat lucrări de pietruire a străzilor din comuna, a drumurilor de 

exploatare, lucrări de decolmatare șanțuri și de reparare poduri care asigura 

accesul atât la locuinţe cât şi la exploatațiile agricole. Au fost construite şi 



amplasate  punţi noi, a fost reparat podul peste Luţ în satul Batoş (la Secţie), iar 

in satul Dedrad a fost construit un pod nou peste pârâul Luţul Mic (La fântâna 

cailor) 

Pentru a îmbunătăţii condiţiile  am semnat un contract de finanţare 

privind modernizarea iluminatului public, lucrare care a şi fost realizată în anul 

2019, având astăzi un iluminat stradal cum nu a avut niciodată Comuna Batoş. 

În ceea ce privește sectorul urbanism si amenajarea teritoriului, anul 

trecut au fost eliberate 69 certificate de urbanism, 41 autorizații de construire, 2 

autorizaţii de demolare, s-a continuat procesul de actualizare PUG si s-a 

semnat un nou contract de finanțare nerambursabilă cu OCPI în vederea 

înregistrării sistematice în sectoare cadastrale a terenurilor extravilane.  De 

asemenea au fost întabulate 720 ha. de pădure proprietate a Comunei Batoş.    

 

ASIGURAREA SIGURANȚEI, ORDINII ȘI LINIŞTII PUBLICE 

 

Serviciul voluntar pentru situații de urgență  a asigurat intervenția cu 

maşinile şi utilajele din dotare la timp la : incendii, deszăpeziri, inundații sau 

alte activităţi specifice. În anul 2019 s-au înregistrat  3 incendii necontrolate la 

vegetație,  și 3 incendii la gospodăriile populației, cu pagube materiale.  

Tot în acest an au fost inundaţii care au provocat pagube materiale 

locuitorilor. La toate aceste intervenţii au participat echipele noastre de 

voluntari, iar la cele la care mijloacele proprii de intervenție au fost depășite a 

intervenit și echipajul specializat de la Reghin. 

 În anul 2019 a fost contractat serviciul de pază şi patrulare, cu o firmă 

specializată în acest domeniu. 

 Postul de Poliție Batos a funcționat în 2019 cu doi agenți de poliție plus 

patrularea echipajelor de la Secţia Brâncoveneşti, având o prestație bună atât pe 

linia de prevenție cât și în cazul intervențiilor.  Camerele de supraveghere 

existente, asigură un grad în plus la siguranţa cetăţenilor. 

  

Impozite şi taxe locale 
 

În perioada vizată, compartimentul cu aceste atribuţii, a lucrat în 

parametri normali, astfel gradul de colectare a fost de 70% şi ar fi fost mult mai 

bun dacă  cele trei firme, Emivas, Pomicola şi Agrohorticola ar fi plătit 

datoriile către primărie, însă dupa cum ştiţi acestea sunt în faliment sau chiar în 

procedura de executare silită. 



Au fost trimise contribuabililor un nr. de 2063 înştiinţări de plată, şi s-au 

emis un număr de 43 somaţii şi popriri. 

Pe parcursul anului 2019, în Comuna Batoş erau înmatriculate un număr 

de 951.  Au fost emise 501 certificate fiscale, s-au emis 3889 chitanţe şi s-au 

trimis 103 răspunsuri către executori judecătoreşti, poliţie şi ANAF 

 

Stare civilă 

 

Pe parcursul anului 2019 au fost întocmite un număr de 32 acte de 

căsătorie, 30 acte de deces şi 11 acte de naştere 

 

Comunicarea şi colaborarea cu publicul 

   

          În ceea ce priveşte  comunicarea şi colaborarea între Administraţia 

publică locală şi cetăţenii din comună, este în general una bună. De cele mai 

multe ori comunicarea se face verbal, în cadrul audienţelor în şedinţe publice, 

discuţii individuale sau de grup la care participă primarul comunei Batos, 

viceprimarul, consilieri locali, personal din aparatul primăriei şi cetăţenii din 

comună. Se mai procedeaza pentru comunicarea cu cetăţenii prin afişarea de 

anunţuri sau comunicări postate la locurile de afişaj în locurile publice sau 

instituţii frecventate de populaţie. Un alt mod de comunicare este prin 

intermediul adreselor scrise, simple sau recomandate cu semnătură de primire. 

                Comunicarea între Consiliul Local al Comunei Batos şi Primarul 

comunei Batoş, respectiv aparatul Primăriei, consider că a fost destul de bună. 

                Vreau să menţionez faptul că există o bună colaborare cu Instituţiile 

ierarhic superioare, cu majoritatea parlamentarilor de Mureş precum şi cu 

majoritatea instituţiilor din administraţia judeţului. De amintit buna colaborare 

cu CJ Mureş, colaborare în urma căreia avem un Drum judeţean bun. 

                De asemenea buna colaborare cu unele societăţi sau direcţii judeţene 

au fost benefice locuitorilor Comunei Batoş şi aş enumera SC Electrica, EON 

Gaz, Direcţia Apelor Mureş, OCPI şi altele. 

 

COMPARTIMENTUL FINANCIAR-CONTABIL 

 

            Bugetul Comunei Batos pentru anul 2019 a fost in suma totala de 

11.239.000 lei la partea de venituri si 11.379.000 lei la partea de cheltuieli 

                In anul 2019 s-au efectuat 5 rectificari bugetare prin retrageri de 

sume sau  suplimentari, aprobate prin hotarari de consiliu si situatia 



angajamentelor bugetare si proiecte aferente fiecarei rectificari pe obiecte de 

investitii. S-au realizat un numar total de 1.270 ordine de plata intocmite 

pentru plata salariilor lunare , plata de bunuri si servicii , sustinere culte, 

precum si pentru obiectivele de  investitii care s-au realizat atat din bugetul 

local, fonduri de la guvern PNDL cat si din fonduri europene. Pentru 

ridicarile de numerar s-au intocmit un numar de 35  CECURI. 

              S-au intocmit state de plata, centralizatoare, precum si fise de 

pontaj lunare pe fiecare capitol bugetar, pentru angajatii primariei Batos 

precum si intocmirea de  dosare lunare depuse la Casa de Sanatate Mures 

in vederea recuperarii sumelor aferente concediilor medicale. Valoarea 

totala a cererilor intocmite si depuse este de 92.913 din care Casa de Sanatate  

a virat suma de 90.901, urmand ca diferenta sa fie virata in anul 2020. 

              Tot lunar au fost depuse la ANAF declaratia unica 112 privind 

evidenta nominala a asigurarilor obligatorii si a obligatiilor de plata catre 

bugetul asigurarilor sociale de sanatate  si situatia M 500 privind evidenta 

personalului din administratia publica locala iar  din septembrie situatia  

intocmita conform Legii 153/2017,  si situatiile de statistica efectuate pe 

cheltuielile de personal ale angajatiilor din cadrul unitatii, depuse la Insitutul de 

Stastistica Mures. 

               Lunar au fost raportate situatii financiare precum monitorizari ale 

cheltuielilor de personal si anumiti indicatori din bilantul institutiei, darea 

de seama  lunara , precum si raportari financiare cum ar fi Balanta de 

deschidere, Balanta de verificare, Situatia platilor restante si a numarului 

de posturi , Conturile de executie non-trezor, Situatia platilor efectuate din 

FEN postaderare (titlul 56 si 58), Cheltuieli aferente programelor cu 

finantare rambursabila (titlul 65), Situatia activelor si datoriilor 

financiare, Active fixe corporale, Active fixe necorporale, Situatia 

modificarilor in structura activelor, Situatia actiunilor partilor sociale si 

Situatia stocurilor   depuse lunar si trimestrial in programul National al 

Finantelor Publice (FOREXEBUG.) 

            La finele fiecarui trimestru  s-a raportat si predat in termen  la Directia 

Finantelor Publice Mures, darea de seama trimestriala care cuprinde 

bilanturile contabile , contul de rezultat patrimonial , situatia fluxurilor de 

trezorerie, conturile de executie bugetara atat a veniturilor cat si a 

cheltuielilor pe sectiunea de functionare si dezvoltare.    
           Veniturile bugetului local al comunei Batos pe anul 2019 au fost în 

sumă totală de 7.233.341,30 lei iar cheltuielile in suma totală de 6.965.470,90  

lei, rezultand un excedent la finele anului de 267.870,40 lei.       



 

În final trebuie spus că toate aceste realizări pe care le-am prezentat, dar 

și altele omise, au fost posibile datorită bunei colaborări pe care am avut-o cu 

membrii Consiliului Local, cu angajații Primăriei, cu conducerea școlii, dar și 

cu ceilalți factori de decizie din comunitatea noastră, și nu numai şi nu în 

ultimul rând cu sprijinul cetățenilor comunei noastre, fapt pentru care vă 

mulțumesc tuturor.    

   Închei prin a-mi exprima dorinţa de a continua împreună ceea ce am 

început şi să contribuim cu toţii la îmbunătăţirea condiţiilor de trai ale 

locuitorilor Comunei Batoş, astfel încât toţi să avem o viaţă mai bună  

Vă  mulţumesc!   

                            

 

 

PRIMAR , 

Cotoi Dumitru 


